
 

 

 
 
 

Skovvangskolen 

Bestyrelsesmøde 

Onsdag, 2022-12-07 

 

2022-E Mødereferat 

 

2022-E-4-0 Dagsorden for dette møde, kort mundtlig gennem-

gang mv. 

  

  Ole gennemgik kort dagsordenen, herunder at punkt 4 om rummelighed ifht køn er dags-

ordenens dominerende punkt. 

Vi har indgivet høringssvar ifht sparekatalogets spareforslag. Og arbejdsgruppen om prin-

cipper for antimobning mv har afholdt møde (forslag til principper kommer på dagsordenen 

for vores februar-møde). 

Næste planlagte møde er onsdag den 1. februar 2023. 

 

2022-E-4-1 2022-2023, skoleåret, kort status 

Søren orienterer kort om status. 

Målet er at opnå orientering.  

  Søren orienterede kort om sygemelding i skolens ledelse. Søren vikarierer derfor i øjeblikket.  

Søren fortalte kort omkring kommunens arbejde med stærkere læringsfællesskaber. På vores 

skole vi har fundet vores egen vej, der giver mening hos os. 

Søren fortalte, at skolen deltager i et projekt omkring legestrategier og teknologi (playfull 

learning). På lidt længere sigt kan det måske give mening at folde det mere ud.  

Søren fortalte, at skolens sproglærere virkelig rykker skolen, feks ved udveksling i regi af 

Nordplus og Erasmus.  

Søren fortalte, at vi har fået en tilbagemelding på socialkapital-målingen blandt personalet. 

Der er fortsat en høj social kapital. Endda så høj at skolen er blevet bemærket og fremhævet 

i hovedmedarbejderudvalget centralt i Børn og Unge. 

Søren og Frank fortalte også om udfordringer i samarbejdet med de såkaldte administrative 

fællesskaber. Lige nu er samarbejdet om vikardækning-/påsætning meget udfordret. Der 

overvejes en anden løsning, herunder at skolen selv løser opgaven. 
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2022-E-4-2 Principper for klasse- og holddannelse 

Ole præsenterer et forslag til principper for klasse- 

og holddannelse. Ole ønsker en kort drøftelse af 

hvorvidt og hvorledes køn kan være saglige hensyn 

ved klasse- og holddannelse. Ved klassedannelse i 

form af ønske om ligelig fordeling af drenge og 

piger. Og ved holddannelse i form af ønske om 

kortvarige pigehold og drengehold i feks sundhed- 

og seksualundervisning. 

Målet er vedtagelse af principperne.  

 Ole præsenterede forslaget til principper for klasse- og holddannelse. Forslagets form er ”en 

side, to spalter”. Indholdet omfatter både nye og mere praksissvarende principper for klasse-

dannelse og tilrettede principper for holddannelse. 

Under vores oktober-møde blev køn som hensyn ved holddannelse problematiseret. I forsla-

get er køn ikke udtrykkeligt nævnt, hverken ved klassedannelse eller holddannelse. Der var 

overvejende enighed om, at køn ikke nævnes. Men ved klassedannelse er nogenlunde ligelig 

fordeling af drenge og piger hensigtsmæssigt. Og ved holddannelse kan opdeling i kortvarige 

pigehold og drengehold, f.eks. i sundheds- og seksualundervisning, være hensigtsmæssigt. 

Det var der også overvejende enighed om. 

Louise fremhævede, at der ved klassesammenlægninger er en overgangsfase med dertilhø-

rende personaleressourcer. Og at det om muligt bør indskrives i principperne. Reza mfl 

fremhævede, at ordet interview ifbm klassesammenlægninger nok bør ændres så det bliver 

lidt mere retvisende for interesserede forældre. 

Ole tilretter forslaget mhp vedtagelse på næste bestyrelsesmøde. Ole udsender det tilrettede 

forslag snarest muligt. Bestyrelsen opfordres til at komme med input til evt ændringer, så det 

evt kan indskrives forud for næste bestyrelsesmøde. 

ggg  

2022-E-4-3 Seksualundervisning 

Egle ønsker en orientering om status på seksual-

undervisningen. 

Målet er at opnå orientering.  

  Punktet udsættes grundet tidsnød. 

   

2022-E-4-4 Rummelighed ifht køn og ifht forskelligheder i køn, 

med særligt fokus på 0-4 klasse 

Heidi ønsker en generel drøftelse af rummelighed 

ifht køn og ifht forskelligheder i køn. Med særligt 

fokus på 0-4 klasse.  

Målet er at opnå opmærksomhed og 

bevidsthed herom. 

 

  Heidi redegjorde kort for punktet. Det handler mest om vores stereotyper vedr køn, feks. 

stille piger og vilde drenge. Hvordan kan vi bryde op for disse stereotyper, så vi mere aktivt 

fremmer relationer og venskaber mellem drenge og piger? Hvordan kan lærere og pædagoger 

være mere bevidste herom? Og hvordan kan forældre understøtte det? 

Bjarke bemærkede, at stereotyperne måske også er udtryk for vaner og lethåndterbare løs-

ninger på praktiske opdelingsbehov. Og at han er nysgerrig på en større opmærksomhed på 

at bryde vanerne. 

Søren bemærkede, at professionel bevidsthed om stereotyper og vaner vil være interessant 

at arbejde videre med i medarbejdergruppen. Det er et vigtigt emne, men han vil gerne nær-

mere overveje hvorledes det videre arbejde mest hensigtsmæssigt bør ske. 
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Klassefødselsdage aktualiserer problematikken meget synligt. Typisk er valgmulighederne en-

ten hele klassen eller kun pige-/drengedelen af klassen. Reza opfordrede til at genoverveje 

disse valgmuligheder. Mads bemærkede, at muligheden for at holde fødselsdage i skolen-

sfoens lokaler kan markeres og synliggøres mere.  

Louise bemærkede, at vi nok skal passe på med at lave principper ellign, og at vi i stedet 

mest bør være nysgerrige på kommunikationen og fleksible løsninger. 

Der var overvejende enighed om, at emnet punktsættes på et bestyrelsesmøde i løbet foråret 

2023 (ifølge møde-årsplanen på april-mødet). Punktet kan forhåbentlig bla handle om det 

videre arbejde i medarbejdergruppen, herunder evt tilbagemeldinger herfra. 

  

2022-E-4-5 Økonomi, aktuelle nøgletal 

Søren orienterer.  

Målet er at fastholde og kvalificere ar-

bejdet ifbm en sund og god økonomi. 

 

  For så vidt angår skoledelen var opsparingen primo 2022 ca kr 0,9 mio. 

December-nøgletallene viser tildelte midler på ca kr 51,7 mio, og forventede udgifter på ca kr 

50,8 mio. Altså lige nu et balanceret overskudsresultat på ca kr 0,9 mio. 

Søren og Frank fortalte, at resultatet ikke er helt reelt. Der er tildelte midler som skal udgifts-

holdes i 2023. Og der er udgifter som middeltildeles i 2023. Tildelte midler omfatter ca. kr. 

0,2 mio i statslig pristalsregulering samt ca. kr 0,1 mio pga lidt højere 5/9-tal. 

Angående sfo-delen var opsparingen primo 2022 ca kr 1,3 mio. 

December-nøgletallene viser tildelte midler på ca kr 8,4 mio, og forventede udgifter på ca kr 

9,5 mio. Altså et balanceret underskudsresultat på ca kr 1,1 mio. 

      

2022-E-4-6 Byggeprojekt 

Søren orienterer. 

Målet er at opnå orientering herom.  

  Punktet udsættes pga tidsnød. 
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Afrundende … Mødedeltagere: 

Forældrerepræsentanter, Kathryn Nielsen, Reza Karimi, Heidi Johannsen, Louise Bro og Ole 

Laursen. 

Medarbejderrepræsentanter, Mads Vejlgaard, Bjarke Carstensen 

Ledelsesrepræsentanter, Søren Hildebrand, Frank Hansen 

Afbud: Eglé Zaikauskaite, Trine Henriksen og Trine Nørgaard 

 

 


